
Innkalling

Utvalg: Formannskapet
Møtested: TEAMS
Dato: 03.05.2021
Tid: Kl. 16:00

Forfall med kortfattet begrunnelse og eventuelle habilitetsspørsmål meldes snarest til møtesekretær
på valg@karmoy.kommune.no eller på telefon 52 85 74 21 / 19 / 22.
Varamedlemmer møter kun etter nærmere avtale med sekretariatet.

Innledningsvis i møtet avholdes generalforsamling i Karmøy Kino AS.

Orienteringer:
- Rikssamlingsjubileet 2022 v/ Trond Ole Hølland Paulsen, Rogaland Fylkeskommune
- Koronasituasjonen og vaksinering

Saksliste
Sak nr. Sakstittel
034/21 Målform Stangaland skole
035/21 Barneverntjenesten - tilstandsrapport
036/21 Salg av eiendom i Kopervik gnr. 58 bnr. 530
037/21 Planprogram kommunedelplan for kulturmiljø
038/21 Restrukturering av Solstein AS, Aski AS og Haugaland Industri

ASl her
039/21 Samlesak for referatsaker
040/21 Samlesak for spørsmål

Karmøy, 26.04.2021

Jarle Nilsen
Ordfører
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Dato: 12.04.2021

Arkivsak-ID.: 21/3472

JournalpostID: 21/18434

Saksbehandler: Bjørn Nøttum

Kommunedirektør/ rådmann:

Saksnr. Utvalg Møtedato
011/21 Karmøy ungdomsråd 16.04.2021
014/21 Hovedutvalg oppvekst og kultur 21.04.2021
034/21 Formannskapet 03.05.2021

Kommunestyret

Målform Stangaland skole

Rådmannens forslag til vedtak:
Karmøy kommunestyre vedtar at hovedmålform ved Stangaland skole er bokmål.

Vedtak som innstilling fra Karmøy ungdomsråd - 16.04.2021 - 011/21
Karmøy kommunestyre vedtar at hovedmålform ved Stangaland skole er bokmål.

Vedtak som innstilling fra Hovedutvalg oppvekst og kultur - 21.04.2021 - 014/21
Karmøy kommunestyre vedtar at hovedmålform ved Stangaland skole er bokmål.

Karmøy ungdomsråd 16.04.2021:

Behandling:
Innstilling enstemmig vedtatt.

KUR- 011/ 21 Vedtak:
Karmøy kommunestyre vedtar at hovedmålform ved Stangaland skole er bokmål.

Hovedutvalg oppvekst og kultur 21.04.2021:

Behandling:
Innstillingen enstemmig vedtatt.

HOK- 014/ 21 Vedtak:
Karmøy kommunestyre vedtar at hovedmålform ved Stangaland skole er bokmål.

Saksutredning

Sammendrag
Det vises til orienteringer i Hovedutvalg oppvekst og kultur 28.8.19 (saksnummer 37/ 19), 4.12.19
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(saksnummer 55/ 19) samt vedtak i Kommunestyret 15.6.20 (saksnummer 20/ 3123). I vedtaket fra 
Kommunestyret hetter det: 

Karmøy kommunestyre vedtar at rådgivende folkeavstemming gjennomføres oktober/ 
november 2020 i tråd med gjeldende smittevernregler. Politisk behandling om målform ved 
Stangaland skole legges til første møteserie i 2021. 

For gjennomføring av folkeavstemmingen vises det til Valgstyret, saksnummer 001/20 og 002/20.  
 

Bakgrunn for saken 
Karmøy kommune har vedtatt å bygge ny 1 – 7 skole på Stangeland. Den nye skolen skal hete 
Stangaland skole. Eide og Stokkastrand skoler legges ned, og elevene på disse to skolene skal 
begynne på den nye skolen høsten 2022. Eide skole har bokmål som hovedmålform, mens 
Stokkastrand skole har nynorsk som hovedmålform. Som konsekvens av vedtatte skolekretsgrenser 
vil også elever flyttes fra Kopervik skole til Stangaland skole. Kopervik skole har bokmål som 
hovedmålform. På denne bakgrunnen må det vedtas hvilken hovedmålform som skal være gjeldende 
på Stangaland skole. 
 

Saks- og faktaopplysninger 
Lovgrunnlag 
Regelverket om målformer i grunnskolen står i opplæringsloven § 2-5. Første ledd slår fast at det er 
kommunen som gir forskrift om hvilken målform som skal være hovedmål ved den enkelte skole. 
Videre heter det i opplæringsloven § 2-5 7. ledd at «I samband med skifte av hovedmål ... skal det 
haldast rådgjevande røysting. Røysterett har alle som bor i det området i kommunen som soknar til 
skolen ...». Med «alle» menes da alle over 18 år som bor i inntaksområde til skolen. Inntaksområdet 
til Stangaland skole ble vedtatt i 2016, jf. kommunestyresak 95/16. Kravet om rådgivende 
folkeavstemming gjelder både ved skifte av hovedmål ved en eksisterende skole og ved skifte av 
hovedmål for et område som hører til en nyopprettet skole. 
 
Videre gir forskrift til opplæringsloven kapittel 9 nærmere regler for gjennomføring av 
folkeavstemmingen. Her stilles det blant annet krav om at avstemmingen skal være skriftlig og at det 
innkalles med fire ukers frist. Utdanningsdirektoratet har i en tolkningsuttalelse 12.12.14 svart at 
innkalling til rådgivende folkeavstemming kan skje ved innkalling i den lokale pressen, såfremt 
hensynet til de stemmeberettigede blir ivaretatt på en forsvarlig måte. 
 
I opplæringslova § 2-5 4. ledd heter det at «Når minst ti elevar på eitt av årstrinna 1 – 7 i ein 
kommune ønskjer skriftleg opplæring på eit anna hovudmål enn det kommunen har vedteke, har 
dei rett til å tilhøre ei eiga elevgruppe.». Samtidig heter det videre i § 2-5 5. ledd at «Elevar som blir 
overførte til ein ny skole med eit anna hovudmål enn det dei har hatt på årstrinna 1 – 4, har framleis 
rett til skriftlig opplæring på det opphavelege hovudmålet.». 
 
Gjennomføring av den rådgivende folkeavstemmingen 
Valgstyret har vært Jarle Nilsen (leder) og Alf Magne Grindhaug (nestleder). Stemmestyret har 
bestått av Eivind Jahren (leder), Aud Irene Jacobsen (nestleder) og Elisabeth Aarekol (medlem). 
Valgstyrets sekretariat har vært Siv Elisabeth Røksund Lie, Elin Davidsen, Elin Vikene og Lene 
Yvonne Kvihaug. 
 
Valgdag for rådgivende folkeavstemming var 5.11.20 med åpningstid 09:00 – 20:00. Det var i tillegg 
forhåndsstemming 27.10.20 - 30.10.20 med åpningstid alle dager 09:00 – 15:00. Valglokale var på 
rådhuset i Kopervik både på valgdag og for forhåndsstemming. 
 
Valgresultat 

Antall Stemmeberettigede 4477 

Antall mottatte stemmer (forhåndsstemmer og valgtingsstemmer) 777 

Valgdeltakelse 17,36 % 
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Antall stemmer bokmål 625 

Antall stemmer nynorsk 151 

Antall blanke stemmer 1 

 

Vurdering 
Som det fremgår ovenfor er det kommunen som vedtar hvilken målform som skal være 
hovedmålform ved nye Stangaland skole. Dette vil medføre en endring av målform for en del av 
elevene siden Eide skole og Stokkastrand skole har ulik hovedmålform. Vedtaket i kommunen skal 
videre bygge på rådgivende folkeavstemming, slik det fremgår av opplæringsloven og forskrift til 
denne. 
 
Samtidig gjelder ledd 4 og 5 i opplæringslovens § 2-5. Dette betyr at dersom minst 10 elever på ett 
årstrinn ønsker opplæring på en annen målform enn hovedmålformen, skal det opprettes egne 
klasser for disse elevene. Elevene har også rett på det hovedmålet de har hatt på 1. – 4. trinn ved 
overføring til den nye skolen. 
Av de 777 som stemte ved den rådgivende folkeavstemmingen var det 80,4 % som ønsket bokmål 
som hovedmålform, mens 19,4 % ønsket nynorsk som hovedmålform. Rådmannen vurder derfor at 
hovedmålform ved Stangaland skole skal være bokmål  
 

Rådmannens konklusjon 
Hovedmålform ved Stangaland skole er bokmål. 
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Dato: 19.04.2021

Arkivsak-ID.: 21/3674

JournalpostID: 21/20022

Saksbehandler: Jakob Bråtå

Kommunedirektør/ rådmann:

Saksnr. Utvalg Møtedato
014/21 Råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne 27.04.2021
010/21 Hovedutvalg helse og omsorg 28.04.2021
035/21 Formannskapet 03.05.2021

Kommunestyret

Barneverntjenesten - tilstandsrapport

Rådmannen sitt framlegg til vedtak:

Tilstandsrapporten tas til orientering.

Saksutredning

Bakgrunn for saken
Fra 1.1.2021 er det lovbestemt at kommunestyret minst én gang i året skal få en redegjørelse om
tilstanden i barneverntjenesten (bvl § 2-1 nytt åttende ledd).

Kommunens øverste politiske og administrative ledelse har det overordnede ansvaret for at
barneverntjenesten forvaltes i tråd med gjeldende regelverk og at tjenestene er forsvarlige.

Kommunen har ansvar for styringen av barnevernet og for å ha en systematisk kontroll som sikrer at
den kommunale barnevernstjenesten utfører sitt arbeid i tråd med regelverket, slik at barn og
familier får den hjelpen de har behov for. Både kommuneloven og barnevernloven har bestemmelser
som skal sikre dette.

Tilstandsrapport gir både politikere, kommuneansatte og befolkningen innsikt i hvordan barnevernet
jobber, og hvilke problemstillinger tjenesten møter. Videre kan tilstandsrapporten legge grunnlaget
for dialog om prioriteringer og forventninger. Rapporten vil også bidra til mer åpenhet og innsikt i
barnevernets arbeid.

Barneverntjenesten har i flere år lagt frem en form for tilstandsrapport til Hovedutvalg for omsorg en
gang i året. Fokuset har vært med bakgrunn i fakta fra Kostra-rapportering. Dette har vært viktig
styringsinformasjon for både administrasjonen og politisk utvalg.
Nå er altså Tilstandsrapportering lovpålagt, og det skal fremlegges for kommunestyret.
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Tilstandsrapporten vedlegges saken. 

 

Vurdering 

Tilstandsrapporten vurderes å bli en viktig rapportering for synliggjøring av status for 
barneverntjenestens arbeid, og som gir kommunestyret mulighet for å ha bedre oversikt over arbeid, 
og dermed også kunne treffe gode beslutninger i fht drift av kommunens barneverntjeneste. 
 
 

Kommunedirektøren/rådmannen sin konklusjon 

Tilstandsrapporten tas til orientering. 
 
 

Aktuelle lovar, forskrifter, avtalar m.m. 
Fra 1.1.2021 er det lovbestemt at kommunestyret minst én gang i året skal få en redegjørelse om 
tilstanden i barneverntjenesten (bvl § 2-1 nytt åttende ledd). 
 
 

Vedlegg: 

Kvalitetsrapport fra barneverntjenesten 
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Dato: 23.03.2021

Arkivsak-ID.: 21/1636

JournalpostID: 21/15550

Saksbehandler: Helene Riisdal

Kommunedirektør/ rådmann:

Saksnr. Utvalg Møtedato
036/21 Formannskapet 03.05.2021

Kommunestyret

Salg av eiendom i Kopervik gnr. 58 bnr. 530

Rådmannens forslag til vedtak:

1. Rådmannen gis fullmakt til å signere kjøpekontrakt for salg av eiendommen gnr. 58 bnr.
530 i Karmøy kommune til Tan Eiendomsutvikling AS for en salgssum på kroner 632 200. I
salgssummen inngår refusjon for utgifter til oppmåling og fradeling med kroner 48 669.

2. Kroner 584 000 av salgssummen, hvor refusjon for oppmåling og fradeling er trukket ut,
avsettes til opparbeidelse av nytt parkanlegg i Kopervik sentrum. Kroner 584 000 og kroner
146 000 kroner i refusjonsberettiget merverdiavgift blir derfor overført til
investeringsprosjekt P704 – Byutvikling. Nytt budsjett for P704 – Byutvikling økes fra kroner
40 000 000 til kroner 40 730 000.

3. Minnesmerket etter Asbjørn Sunde flyttes til nytt parkområdet, eller annet sted etter
godkjennelse fra hovedutvalg Oppvekt og Kultur.

4. For 2021 blir det gjort følgende endringer i budsjettskjema 2A (bevilgningsoversikt
investering):

Investeringer i varige driftsmidler blir økt med kroner 730 000.
Kompensasjon for merverdiavgift blir økt med kroner 146 000.
Salg av varige driftsmidler økes med kroner 584 000.

5. For 2021 blir der gjort følgende endring i budsjettskjema 2B (investeringsprosjekter):

Budsjett for P704 – Byutvikling blir økt med kroner 730 000.

Saksutredning
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Sammendrag 
Saken gjelder godkjennelse av kjøpekontrakt mellom Karmøy kommune og Tan eiendomsutvikling AS 
for salg av kommunens eiendom gnr. 58 bnr. 530.  
 
På bakgrunn av at eiendommen i dag benyttes som et parkområde hvor det står oppført et 
minnesmerke etter Asbjørn Sunde legges saken frem for politisk behandling.  
 

Saks- og faktaopplysninger 
Kommunen har fått en forespørsel fra Tan eiendomsutvikling AS om å få kjøpe kommunens eiendom 
gnr. 58, bnr. 530 i Kopervik sentrum. Selskapet ønsker å kjøpe tomten for å kunne videreutvikle 
boligprosjektet «Hovedgaten 41».  
 
Det har pågått forhandlinger mellom Karmøy kommune og Tan eiendomsutvikling AS om salg av 
eiendommen. Eiendommen er ikke utlyst i markedet. Bakgrunnen for dette er at eiendommen utgjør 
kun 218 m2 og er ikke egnet for selvstendig utbygging. Eiendommen blir i dag benyttet som et 
parkområde hvor det står oppført et minnesmerke etter Asbjørn Sunde. Tan eiendomsutvikling AS er 
eier av naboeiendommen gnr. 58 bnr. 127 og har derfor mulighet til å foreta en samlet utbygging av 
eiendommene.  
 
Kommunens eiendom er ifølge reguleringsplan 334 regulert til «offentlig park» og «forretning». Da 
Kommunedelplan for Kopervik ble vedtatt i 2019 ble arealet avsatt til «sentrumsformål». Det følger 
av § 1-8 i planbestemmelsene at kommunedelplan skal gå foran vedtatte reguleringsplaner dersom 
det oppstår motstrid mellom Kommunedelplan for Kopervik og vedtatte reguleringsplaner. Det er 
gjort unntak for enkelte reguleringsplaner opplistet i § 1-4. Eiendommen gnr. 58 bnr. 530 inngår ikke 
i noen av disse.   
 
Vedlegg 1: Kart - Kommunedelplan for Kopervik 
Vedlegg 2: Planbestemmelser 
Vedlegg 3: Kart - Reguleringsplan 334 
 
Gjennom forhandlingene er det oppnådd enighet om en kjøpesum på kroner 632 200 inkl. utgifter til 
oppmåling og fradeling.   
 
Vedlegg 4: Utkast til kjøpekontrakt  
 
Ved prisfastsettelsen av eiendommen er det tatt utgangspunkt i samme kvadratmeterpris som ved 
salg av tomteareal til boligprosjektet «Bøkelunden» i 2019. Det ble da lagt til grunn en 
kvadratmeterpris på 2900 kr.  
 
Ved salg av eiendommen er det ønskelig at deler av salgssummen avsettes til opparbeidelse av nytt 
parkanlegg i Kopervik sentrum. På bakgrunn av dette har kommunen i kjøpekontraktens punkt 8 
forbehold seg eiendomsretten til materialer tilhørende eksisterende parkanlegg.  
Det er videre tatt forbehold om politisk godkjennelse av kjøpekontrakten.   
 

Konsekvenser 
Salg av eiendommen innebærer at eksisterende parkområde bortfaller, og at minnesmerket etter 
Asbjørn Sunde må flyttes. 
 

Vurdering 
Det vurderes hensiktsmessig at kommunen selger tomten til Tan eiendomsutvikling AS, som vil kunne 
foreta en samlet utbygging av eiendommene i samsvar med reguleringsformålet 
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i Kommunedelplanen. Salget av eiendommen vil bidra til fremtidig boligutvikling og by fortetning i 
Kopervik sentrum. Dette vil være positivt for byutviklingen i Kopervik. Salgssummen anses for å være 
tilnærmet markedsverdi da det er lagt til grunn samme kvadratmeterpris som ved tidligere tomtesalg 
i Kopervik sentrum.  
 
Salget innebærer at parkområde i Kopervik bortfaller. Park- og friområder er med på å sikre åpne og 
tilgjengelige byrom for innbyggerne. Den aktuelle eiendommen anses for å være lite egnet for dette 
formålet. Eiendommen utgjør et lite areal og grenser til trafikkert fylkesvei, dette gjør den blant 
annet mindre tilgjengelig for barn og unge. Det legges også vekt på at arealet er omregulert til 
«sentrumsformål» i ny Kommunedelplan for Kopervik. Samtidig er det fortsatt flere park- og 
friområder som er godt egnet for å videreutvikle trygge og attraktive rekreasjonsområder i Kopervik 
sentrum.  
 
På bakgrunn av det overnevnte vurderes bortfallet av parkområdet til å utgjøre en mindre ulempe 
sammenlignet med fordelen av å selge eiendommen. Ved å avsette deler av salgssummen til å 
erstatte det tidligere parkanlegget vil dette bidra til å videreutvikle og styrke andre park- og 
friområder i Kopervik sentrum.  
 

Rådmannens konklusjon 
Rådmannen anbefaler at kommunestyret fatter vedtak i tråd med vedtak på side 1, herunder:  
 

1. Rådmannen gis fullmakt til å signere kjøpekontrakt for salg av eiendommen gnr. 58 bnr. 
530 i Karmøy kommune til Tan Eiendomsutvikling AS for en salgssum på kroner 632 200. I 
salgssummen inngår refusjon for utgifter til oppmåling og fradeling med kroner 48 669. 

 
2. Kroner 584 000 av salgssummen, hvor refusjon for oppmåling og fradeling er trukket ut, 

avsettes til opparbeidelse av nytt parkanlegg i Kopervik sentrum. Kroner 584 000 og kroner 
146 000 kroner i refusjonsberettiget merverdiavgift blir derfor overført til 
investeringsprosjekt P704 – Byutvikling. Nytt budsjett for P704 – Byutvikling økes fra kroner 
40 000 000 til kroner 40 730 000. 

 
3. Minnesmerket etter Asbjørn Sunde flyttes til nytt parkområdet, eller annet sted etter 

godkjennelse fra hovedutvalg Oppvekt og Kultur.  

 
4. For 2021 blir det gjort følgende endringer i budsjettskjema 2A (bevilgningsoversikt 

investering): 

Investeringer i varige driftsmidler blir økt med kroner 730 000. 
Kompensasjon for merverdiavgift blir økt med kroner 146 000. 
Salg av varige driftsmidler økes med kroner 584 000. 
 

5. For 2021 blir der gjort følgende endring i budsjettskjema 2B (investeringsprosjekter): 

Budsjett for P704 – Byutvikling blir økt med kroner 730 000. 
 
 

Vedlegg: 

Kart kommunedelplan for Kopervik 

Planbestemmelser kommunedelplan for Kopervik 
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Kart reguleringsplan 334 

Kjøpekontrakt_58-530_utkast 
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Dato: 31.03.2021

Arkivsak-ID.: 21/839

JournalpostID: 21/17177

Saksbehandler: Ane Steingildra Alvestad

Kommunedirektør/ rådmann:

Saksnr. Utvalg Møtedato
037/21 Formannskapet 03.05.2021

Planprogram kommunedelplan for kulturmiljø

Rådmannens forslag til vedtak:

Saksutredning

Sammendrag

Planprogram for kommunedelplan for kulturmiljø skal synliggjøre hva kommunedelplanen
skal omhandle.

Kommunedelplan for kulturmiljø skal inneholde en oversikt og en prioritering over våre
viktigste kulturmiljøer. Planen skal også synliggjøre hvilke kulturminner vi anser å være
«utrydningstruet» i Karmøy.

Bakgrunn for saken

Rådmannen har utarbeidet forslag til planprogram for kommunedelplan for kulturmiljø jf.
kommunens delegasjonsreglement og kommunal planstrategi 2020-2023. Oppstart av planarbeid er
varslet. Forslag til planprogram har vært til offentlig høring, frist for innspill var 28.03.21. På grunn av
koronasituasjonen er det ikke avholdt informasjonsmøte. Det er oppfordret til direkte kontakt med
saksbehandler for informasjon om planarbeidet.

Innkomne merknader / Uttalelse fra parter

Det er mottatt følgende innspill til planprogrammet.

1. Ann Helen Hystad 18.02.21
2. Jostein Mosnes-Holmen m.fl. 22.03.21
3. Fortidsminneforeningen avd. Haugalandet, 29.03.21
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4. Hilde Marie Bergfjord, 28.03.21 
5. Liv Staupe, 29.03.21 

 

Sammendrag av innspill og administrativ vurdering er vedlagt.  
 
 

Rådmannens vurdering og konklusjon. 
 

Rådmannen mener planprogram for kommunedelplan for kulturmiljø synliggjør hvorfor det 
er behov for en plan om kulturmiljø, hvordan planen skal utarbeides og hva den skal 
inneholde.  
 
 
 
 
 
 

Vedlegg: 

Planprogram kommunedelplan for kulturmiljø 

Sammendrag av innspill og administrative vurderinger 

Alle innspill kommunedelplan for kulturmiljø 
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Dato: 23.04.2021

Arkivsak-ID.: 21/4166

JournalpostID: 21/21178

Saksbehandler: Per Velde

Kommunedirektør/ rådmann:

Saksnr. Utvalg Møtedato
038/21 Formannskapet 03.05.2021

Kommunestyret

Restrukturering av Solstein AS, Aski AS og Haugaland Industri ASl her

Rådmannen sitt framlegg til vedtak:
1. Karmøy kommunestyre gir ordføreren fullmakt til å representere kommunen for å stifte

nytt holdingselskap i forbindelse med restrukturering av Solstein AS til konsern med et
holdingsselskap (morselskap) og underliggende datterselskaper. Nytt holdingsselskap skal
stiftes med tinginnskudd hvor kommunens aksjer i Solstein AS, (org.nr. 960 529 820)
overdras til nytt holdingsselskap.

2. Karmøy kommunestyre gir ordføreren fullmakt til å representere kommunen for å stifte
nytt holdingselskap i forbindelse med restrukturering av Aski AS til konsern med et
holdingsselskap (morselskap) og underliggende datterselskaper. Nytt holdingsselskap skal
stiftes med tinginnskudd hvor kommunens aksjer i Aski AS, (org.nr. 926 733 036) overdras
til nytt holdingsselskap.

3. Karmøy kommunestyre gir ordføreren fullmakt til å representere kommunen for å stifte
nytt holdingselskap i forbindelse med restrukturering av Haugaland Industri AS til konsern
med et holdingsselskap (morselskap) og underliggende datterselskaper. Nytt
holdingsselskap skal stiftes med tinginnskudd hvor kommunens aksjer i Haugaland Industri
AS, (org.nr. 912 459 659) overdras til nytt holdingsselskap.

4. Karmøy kommunestyre gir ordføreren fullmakt til å avgjøre en hensiktsmessig fordeling av
verdiene mellom underliggende selskaper i de tre nye holdingsselskapene, som i varetar
kommunens økonomiske interesser og behov for tiltaksplasser, samt stemme for en slik
fordeling i generalforsamlingene i de respektive selskapene.

5. Karmøy kommunestyre gir ordføreren fullmakt til å signere alle nødvendige dokumenter i
forbindelse med restrukturering av Solstein AS, Aski AS og Haugaland Industri AS og

stiftelsen av de tre nye holdingsselskapene med underliggende datterselskaper.
6. Karmøy kommunestyre ber rådmannen løpende vurdere situasjonen, og om nødvendig

gjøre tiltak for å sikre kommunens interesser i både selskapene og tiltaksområdet.
7. Etter at selskapet har fått erfaring med ny konsernmodell, ber Karmøy kommunestyre

rådmannen komme tilbake med forslag for en langsiktig modell for eierstruktur og
eierstyring for de kommersielle områdene innenfor ny konsernstruktur for Solstein AS, Aski
AS, og Haugaland Industri AS.

8. Kostnader som eventuelt påløper til rådmannens arbeid med eierstyring og sikre
kommunens interesser i restrukturering av de tre selskapene skal dekkes med inntil
300.000 kroner, finansiert med midler inntekter fra havbruksfondet som er avsatt til
næringsformål på kommunens disposisjonsfond.
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a. I driftsbudsjettet gjøres følgende endringer i budsjettskjema 1A, 
Bevilgningsoversikt drift: 

Bruk av disposisjonsfond (næringsformål) endres med -300 000 kroner (inndekning). 
Sum bevilgninger drift økes med 300 000 kroner (økt kostnad).  

b. I budsjettskjema 1B - Bevilgninger drift: 
Rammen for tjenesteområde 14 Næring økes med 300 000 kroner. 

 
 

Saksutredning 
Bakgrunn for saken 
Denne saken er i første omgang en formalitet om å opprette respektive holdning-selskaper for å 
restrukturere Solstein AS, Aski AS og Haugaland Industri AS sine virksomheter i samsvar med 
«Tiltaksforskriften» etter påkrav fra NAV. Dernest er saken svært viktig for at kommunen på lengre 
sikt skal være rystet til å dekke behov hos kommunens innbyggere med særlig behov for å beholde 
eller skaffe seg arbeid, uavhengig av hvilken «NAV-reform» eller andre statlige ordninger som  
gjelder for «tiltaksområdet». Det kritiske er riktig fordeling av verdier mellom de ulike 
datterselskapene i de nye konsernstrukturene. Etter kommunens vurdering er NAV’s krav til 
verdifordeling urimelig og ikke i samsvar med slik kommunen tolker «Tiltaksforskriften». Dette 
gjelder særlig store verdier i  
eiendom som kommunen i sin tid har skutt inn i Aski AS og betydelige kommunale tilskudd til  
Solstein AS. Haugesund kommune har tilsvarende situasjon i forhold til Haugaland Industri AS. 
 
Det er uklart hva som skjer med de verdier som er overført til «tiltaksvirksomhetene» hvis 
selskapene mister sine oppdrag fra NAV, eller om områdene blir konkurranseutsatt. Da kan 
kommunene miste kontrollen med store verdier som er investert i virksomhetene. 
 
Karmøy kommune er eier i tre virksomheter som berøres av «Tiltaksforskriften» og de nye  
påleggene fra NAV. Problemstillingene er tre prinsipielt helt like, og det legges derfor opp til felles 
politisk behandling i kommunestyret for selskapene: Solstein AS, Aski AS og Haugaland Industri AS.  
 
Kort om selskapene og kommunens eierinteresser: 
 
Solstein AS 

·  Karmøy kommunes eierandel er 100 prosent 
·  Tilbyr «varig tilrettelagt arbeid» i skjermet virksomhet (VTA) med ca. 110 ansatte 
·  VTA virksomhet innen catring, kafe, glasskunst, keramikk, produksjon av tre-emballasje, 

mekanisk produksjon, kurs og konferanse, monteringsarbeid, jobbfrukt, m.m. 
·  VTA-godkjenning fra NAV må fornyes 22.06.2021 
·  Selskapet mottar kommunalt tilskudd på rundt 25 prosent av de offentlige tilskuddene. I 

2020 utgjorde kommunalt tilskudd ca. 3,7 millioner og tilskudd fra NAV ca. 11 millioner. I 
tillegg stiller kommunen garantier som bidrar til betydelig bedre betingelser for   
finansieringen av anleggsmidlene. 

·  Bokførte eiendeler er totalt 107,2 million kroner, hvorav anleggsmidler utgjør 91,4 million 
·  Bokført egenkapital er 50,2 million kroner (2019) 
·  NAV krever at all opptjent verdiskaping overføres til «VTA-virksomheten». Dette utgjør ca.  

50 millioner og hensyntar ikke kommunens tilskudd og bidrag til verdiskapingen, som kan 
utgjøre opp mot 12-15 millioner kroner 

 
Aski AS 

·  Karmøy kommunes eierandel er 57,7 prosent. Haugesund kommune 7,75 prosent. 
·  Tilbyr «arbeidsforberedende trening» (AFT). Selskapet har ca. 66 ansatte. 
·  Virksomhetsområdene er kjøkkensalg og verksted, profilering, barnehagedrift, og 

detaljhandel. 
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·  Det gis ingen kommunale tilskudd til attføringsvirksomheten, men det er tilført betydelige 
verdier i form av egenkapital og eiendom som tinginnskudd (1982). Denne eiendommen  
har i dag en verdi på 18 millioner. 

·  Bokførte eiendeler er totalt 42,6 million kroner, hvorav anleggsmidler utgjør 34,5 million 
·  Bokført egenkapital er 15,5 million kroner (2019) 
·  NAV krever at også kommunens tinginnskudd i form av eiendom overføres til «AFT-

virksomheten», som utgjør 18 millioner kroner. 

 
Haugaland Industri AS 

·  Karmøy kommunes eierandel er 8,29 prosent. Haugesund kommune 43,78 prosent. 
·  Tilbyr «arbeidsforberedende trening» (AFT). Selskapet har ca. 44 ansatte. 
·  Driver AFT-virksomhet innen profilering, kontor, renhold og vaktmester/service. Samt 

annen virksomhet med praksis plasser innen motorsykkel-verksted, idrettsbarnehage, 
AMO-kurs. 

·  Ingen kommunale tilskudd gis til selve attføringsvirksomheten, men Haugesund kommune 
har tilført betydelige verdier til selskapet på samme måte som Karmøy kommune har tilført 
betydelige verdier til Solstein AS og Aski AS. 

·  Bokførte eiendeler er totalt 26,1 million kroner, hvorav anleggsmidler utgjør 16,7 million 
·  Bokført egenkapital er 8,5 million kroner (2019) 
·  Eiendommene og besitter eiendommene i Industrigata 10 og Industrigata 12 er verdsatt til 

27,5 millioner kroner. 
·  Selskapet har nå oppnådd godkjenning fra NAV for «AFT-virksomheten» under forutsetning 

at det legges inn verdier for rundt 20 millioner i «AFT-virksomheten». Det er primært 
tidligere innskudd i form av eiendom fra Haugesund kommune som skulle blitt tatt hensyn 
til her. Det er ikke avdekket at Karmøy kommune har skutt inn andre verdier i selskapet 
enn aksjekapital. 

 
 
Riksrevisjonens rapport: 
«Tiltaksforskriften» er ikke ny, men kravene fra NAV er nye og er en direkte følge av kritikk fra 
Riksrevisjonen om mangelfull oppfølging av arbeidsmarkedstiltakene. 
 
Stortinget bevilger årlig i underkant av tre milliarder kroner til arbeidsmarkedstiltakene «Varig 
tilrettelagt arbeid» (VTA) og «Arbeidsforberedende trening» (AFT). Tilskuddene gis til 
forhåndsgodkjente tiltaksbedrifter som skal gi arbeid til over 16 000 personer med behov for spesiell 
tilrettelegging og tett oppfølging (nedsatt arbeidsevne). Disse to områdene: VTA og AFT, er de  
eneste områdene som ikke er konkurranseutsatt, og godtgjørelse tildeles fra NAV etter søknad. Alle 
øvrige tiltaksområder har Stortinget besluttet at NAV skal sette ut på anbud.  
 
03.11.2020 la Riksrevisjonen fram rapporten: «Undersøkelse av Nav’s forvaltning av tilskudd til 
arbeidsmarkedstiltak». 
 
Hovedfunnene i rapporten var: 

·  Betydelige økonomiske verdier opptjent gjennom tilskudd til attføring og varig tilrettelagt 
arbeid, følger i mange tilfeller ikke tiltaksbedriftene ved omorganisering til konsern.  
Verdiene kommer dermed ikke attføringstiltakene og deltakerne til gode. 

·  Nav har ikke innrettet den årlige kontrollen av tiltaksbedriftene slik at de har grunnlag for å 
etterprøve at tilskuddene går til formålet og at tiltaksforskriften etterleves. 

 
Kritikknivået karakteriseres som «Sterkt kritikkverdig»: 
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·  Riksrevisjonen finner det sterkt kritikkverdig at Arbeids- og velferdsetaten (NAV) ikke har 
gode nok kontroller som sikrer at betydelige økonomiske verdier opptjent gjennom 
tilskudd til arbeidsmarkedstiltakene varig tilrettelagt arbeid (VTA) og arbeidsforberedende 
trening (AFT), i tilstrekkelig grad kommer attføringsarbeidet og tiltaksdeltakerne til gode. 

 
Riksrevisjonen anbefaler Arbeids- og sosialdepartementet å: 

·  Vurdere om tiltaksforskriften er utformet hensiktsmessig for forvaltningen av 
tilskuddsordningene for varig tilrettelagt arbeid (VTA) og arbeidsforberedende trening 
(AFT) 

·  Påse at NAV henter inn dokumentasjon fra tiltaksbedriftene som gir grunnlag for å 
etterprøve at tilskuddene til VTA og AFT går til formålet og at tiltaksforskriften etterleves 

·  Følge opp at det etableres gode nok kontroller som sikrer at tiltaksbedriftenes overskudd 
kommer attføringstiltakene og deltakerne til gode. Etaten bør blant annet påse at 
økonomiske verdier opparbeidet gjennom tiltakene VTA og AFT forblir i tiltaksbedriften 
som skal videreføre attføringstiltakene ved konserndannelse. 

 
Rapporten fra Riksrevisjonen kan leses i sin helhet her: 
https://www.riksrevisjonen.no/globalassets/rapporter/no-2020-2021/arbeids-og-velferdsetatens-
forvaltning-av-tilskudd-til-arbeidsmarkedstiltak.pdf 
 
Tolkning av Tiltaksforskriften: 
Basert på rapporten fra Riksrevisjonen har Arbeids- og sosialdepartementet tolket sin nye forståelse 
av Tiltaksforskriftens bestemmelser, og utarbeidet et dokument kalt «Prinsipper for godkjenning av 
tiltaksarrangører», datert 02.12.2020. Heretter kalt «NAV-prinsippene». 
 
Det er disse «prinsippene» NAV-Rogaland forhandler med «tiltaksarrangørene» (Solstein AS, Aski AS 
og Haugaland Industri AS) om å finne løsninger som tilfredsstiller bestemmelsene i Tiltaksforskriften. 
Utfordringen i situasjonen er at «NAV-prinsippene» er ikke særlig mer presise enn Tiltaksforskriften, 
og åpner også for tolkninger for NAV på fylkesnivå. 
 
De fleste kravene er udiskutable forståelser av Tiltaksforskriften. Herunder at «tiltaksarrangørene» 
ikke kan organisere kommersielle virksomhetsområder i samme selskap som mottar tilskudd fra NAV 
for å utføre arbeidsmarkedstiltak. Det er også udiskutabelt at det ikke skal forekomme subsidiering 
mellom arbeidsmarkedstiltak og annen virksomhet som for eksempel forretningsdrift. Det disse 
bestemmelsene som medfører blant annet krav om restrukturering, hvor virksomhetsområder som 
ikke direkte inngår i arbeidsmarkedstiltaket, skal skilles ut i egne selskaper. Den nye organisering skal 
forhindre kryss-subsidiering og transaksjoner mellom selskaper i samme konsern og skal begrunnes 
på vanlige forretningsmessige vilkår og prinsipper, i samsvar med Aksjelovens § 3-9, 1. ledd om 
konserninterne transaksjoner.  
 
Det som skaper problemstillingen, er uklarhet om fordeling av verdier mellom de underliggende 
datterselskapene som inngår i restruktureringene.  
 
Tiltaksforskriften bruker begrepet «overskudd». I bestemmelsene er begrepet brukt slik: «overskudd 
skal forbli i virksomheten og komme attføringsarbeidet og deltakerne til gode» (jmf. §13-6, punkt b) 
 
NAV derimot bruker begrepet «verdier». NAV skriver i sine «prinsipper»: «Ved omorganisering skal 
verdier som over tid er opptjent i en attføringsvirksomhet gjennom tilskudd fra NAV og tilhørende 
skattefritak, forbli i det godkjente selskapet og komme formålet og deltakerne til gode». 
 
I «verdibegrepet» legger NAV-Rogaland verdistigning av blant annet eiendom. Hvis «overskuddet» 
fra arbeidsmarkedstiltakene var investert i eiendom, ville det også vært naturlig at verdistigningen i 
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anleggsmidler følger med «tiltaksvirksomheten» i en restrukturering, men det synes ikke å være 
tilfellet for selskapene kommunen har eierinteresser i. 
 
Derimot har Karmøy kommune skutt inn egenkapital i «tiltaksvirksomhetene», både i form av 
aksjekapital, men også i form av eiendom som «tinginnskudd» i Aski AS, samt gitt betydelige 
kommunale tilskudd til VTA-virksomheten i Solstein AS. Dette er «verdier» som ikke er opparbeidet 
gjennom «overskudd» fra arbeidsmarkedstiltakene med tilskudd fra NAV. Barnehagedrift finansieres 
blant annet også med kommunale tilskudd. For Aski AS har både selskapet selv og kommunen tolket 
det slik disse verdiene skal ikke tilfalle «tiltaksvirksomheten». Dette er svært viktig prinsipp å få 
gjennomslag for slik at kommunen fortsatt kan ha en viss eierstyring og med disse anleggsverdiene 
om tilskuddsordningene fra NAV skulle endre seg i disfavør av kommunens innbyggere. 
 
Det er faktisk en reell risiko for at en endring kan finne sted allerede til høsten. Med bakgrunn iblant 
annet Riksrevisjonens rapport, ble det i januar varslet en snarlig høring om ulike modeller for 
organisering av AFT-tiltaket, deriblant anbudsutsetting. I mars uttalte statsråden til Stortinget at det 
neppe vil være klart et høringsnotat før til høsten 2021. Problemstillingen som da reiser seg, er hvis 
da alle verdiene er overført til «tiltaksvirksomheten», hvordan skal disse da forvaltes om 
virksomheten ikke vinner anbudet? Kommunene vil da få en minimal innflytelse på hvilke tilbud som 
tilbys til kommunens innbyggere med særlige behov, og vil heller ikke ha særlig handlingsrom i form 
av anleggsmidler. NAV vil fra sin side sannsynligvis mene at deres konkurranseutsetting vil gi 
kommunens innbyggere det beste tilbudet. 
 
Saks- og faktaopplysninger 
Alle tre selskapene har fått bistand fra advokat- og revisorfirma Deloitte. I dette saksframlegget 
vektlegges drøftingen av problemstillingen for Aski AS, hvor Karmøy kommune har høy eierandel, og 
hvor situasjonen er den mest krevende. VTA-området hvor Solstein AS opererer innenfor har klart 
mindre sannsynlighet for å bli konkurranseutsatt og miste inntektene. Vedrørende Haugaland 
Industri AS er det primært Haugesund kommunes interesser som er viktig å være solidarisk med å 
forsvare. 
 
Deloitte har skissert løsninger for konsernstruktur og verdifordeling for Solstein AS i notat datert 
08.03.2021. Tilsvarende for Haugaland Industri AS i notat datert 26.03.2021, og for Aski AS datert 
26.11.2020. Alle notatene fra Deloitte er vedlagt saken. Av dette siste notatet som omhandler Aski 
AS, kan det trekkes fram to hovedproblemstillinger. Prinsippene er like for alle selskapene. 
 
Problemstilling I 
Den første problemstillingen er i praksis en formalitet for å sikre et riktig og hensiktsmessig skatte-  
og avgiftsgrunnlag. I tillegg til å hensynta bestemmelsene i skatte- og avgiftslovgivningen, kommer 
også aksjelovens bestemmelser om fisjon og fusjon til anvendelse for å få gjennomført 
restruktureringen til konsernmodell. Lovgivningen åpner for flere tilnærminger, og det er viktig å 
følge de bestemmelsene og formalitetene som ikke utløser utilsiktet skatt og avgifter for selskapet. 
 
Når selskapet skal deles opp i flere underliggende selskaper for å skille ulike virksomhetsområder fra 
hverandre kan dette gjøres ved å opprette nye underliggende selskaper og overføre verdier som 
hører til de ulike virksomhetsområdene som «tinginnskudd». Forskjeller mellom bokførte verdier og 
virkelige verdier må det da redegjøres for, blir grunnlag for skatteberegning, selv om eierforholdene 
er uendret. For overføring av eiendom vil også dokumentavgiften på 2,5 prosent komme i tillegg. 
Dette er verken hensiktsmessig og eller riktig for virksomheten og eierne. 
 
I stedet kan aksjelovens bestemmelser om fisjon og fusjon anvendes. Fusjon kan bare gjennomføres 
horisontalt, og forutsetter at det er et overliggende selskap som eier det underliggende selskapet 
som skal restruktureres i flere horisontale søsterselskaper. Disse bestemmelsene ivaretar at det er 
ingen endringer i eierforhold, som skal gi et skattegrunnlag. Tilnærmingen legger bokførte verdier til 
grunn, og utløser verken skatteplikt eller dokumentavgift. Likevel, krever løsningen at det opprettes 
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et overliggende holdingselskap over eksisterende selskap som skal restruktureres (fisjoneres). Dette 
er i praksis en formalitet for å sikre en riktig skatteanvendelse og hensiktsmessig fordeling verdier. 
 
Problemstilling II 
Den andre problemstillingen er av strategisk og økonomisk viktighet for kommunen. Det er 
betydelige verdier i disse tre selskapene som kommunen eier eller har eierinteresser i.  For 
kommunen er det av vesentlig betydning at disse verdiene forvaltes på en god måte. I hovedsak er 
dette anleggsmidler i form av eiendommer, produksjonsutstyr og virksomheter som er viktige for at 
selskapene kan gi et helhetlig tjenestetilbud. Noen av verdiene har kommunen skutt inn i selskapene 
som aksjekapital eller «tinginnskudd» for å styrke selskapenes egenkapital, og andre verdier er 
opptjent i virksomhetsområder som er underlagt selskapene, men som ikke har mottatt tilskudd fra 
NAV. Dette er verdier som ikke skal overføres til «tiltaksvirksomheten» i den nye konsernstrukturen. 
Dette kan medføre at verdiene i praksis vil tilfalle NAV om tiltaksvirksomheten avvikles. Noe som kan 
skje fordi erfaringene viser at de økonomiske betingelsene for å utføre arbeidsmarkedstiltak på 
vegne av NAV blir mer og mer utfordrende. 
 
For kommunen del vil det være et evigvarende behov for kommunen å tilrettelegge for å ivareta 
innbyggere med særlige behov for å behold eller skaffe seg selv arbeid, uavhengig hvilken «NAV-
reform» som måtte være gjeldene i framtiden. Det er derfor essensielt for kommunen å beholde en 
best mulig eierstyring over anleggsmidler som er tilrettelagt for å ivareta innbyggere med særlige 
behov. Det er ingen garantier for at nye «NAV-reformer» vil ivareta behovene i kommunene for all 
framtid. For Karmøy kommune, som har lavere sysselsetning enn landsgjennomsnittet, er 
tiltaksvirksomhetenes arbeid av viktig betydning for å tilrettelegge for at størst mulig andel av 
befolkningen er i inntektsgivende arbeid. Sysselsetningsandelen vil være avgjørende for kommunens 
evne til å finansiere velferdstilbudet framover, jmf. også utfordringer som følge av «eldrebølgen».  
 
Løsning I - ny konsernstruktur for Aski AS 
Etter hvert som nye reformer er gjennomført har de fleste områdene innenfor Aski AS sin  
virksomhet blitt konkurranseutsatt. Anbudskonkurransene har gitt nasjonale aktører fordeler, som 
små lokale tiltaksarrangører ikke har hatt mulighet å konkurrere med. AFT (Arbeidsforberedende 
trening) er det siste området innenfor Aski sin virksomhet, som er basert på en kvalitativ tildeling. 
Derfor er det avgjørende for selskapet å tilfredsstille bestemmelsene i «Tiltaksforskriften», og den 
nye praksisen fra NAV.  
 
Aski AS driver i dag AFT-virksomhet og annen virksomhet i ett og samme selskap. Dette er ikke i 
samsvar med er ikke i samsvar med Tiltaksforskriften. Etter § 13-6 annet ledd bokstav d), kan ikke 
AFT-virksomheter eie eller kontrollere «annen forretningsvirksomhet». 
 
Selskapets virksomhet består i dag av: 

·  Arbeidsmarkedstiltak knyttet til områdene «Aski Kjøkkenglede» og «Aski Profilering» 
·  Barnehagedrift fra eget bygg på festet tomt i Karmøy kommune, 
·  Drift av Aski Detaljhandel AS (Bygnes), som har franchiseavtale på drift av Europrisbutikk 
·  Forvaltning av fast eiendom på Bygnes, som både benyttes i AFT-virksomheten og 

selskapets annen virksomhet 

 
I korte trekk er forslag til løsning skissert slik: 

1. Opprettelse av «Aski Holding AS» med tinginnskudd i form av aksjene i dagens Aski AS 
2. Dagens Aski AS fisjoneres i fire ulike datterselskaper til Aski Holding AS: 
3. Opprettelse av datterselskapet ASKI Arbeid & Inkludering AS, som på sin side kun driver 

AFT-virksomhet og kun eier eiendeler som utelukkende benyttes i egen AFT- 
virksomhet 

4. Opprettelse av datterselskapet ASKI Barnehage AS. Tilbyr praksisopplæring, men driver 
ikke AFT-virksomhet 
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5. Videreføre dagens Aski Detaljhandel AS, men overføre aksjene til Aski Holding AS. Dette 
datterselskapet tilbyr praksisopplæring, men driver ikke AFT-virksomhet 

6. Dagens Aski AS, skifter navn til Aski Eiendom AS, hvor eierskapet til eiendommen på 
Bygnes videreføres. Selskapet blir helheid datterselskap til Aski Holding AS. 
Eiendomsselskapet skal bl.a. leie ut lokaler til attføringsselskapet, ASKI Arbeid & 
Inkludering AS. Her skal det da etableres leieavtaler som regulerer utleien til 
søsterselskapene og som inngås på markedsmessige vilkår og prinsipper ihht. 
aksjeloven § 3-9, 1. ledd, jf og NAVs godkjennings-skriv for tiltaksarrangører av AFT-
arbeid av 15.09.2016 punkt 2.4 annet avsnitt. 

 
NAV-Rogaland har sagt seg enig i foreslått konsernstruktur. 
 
Løsning II - fordeling av verdier i ny konsernstruktur under Aski Holding AS 
Egenkapitalen i dagens Aski AS består delvis av «innskudd kapital» og delvis av «opptjent kapital». 
Selskapets totale egenkapital pr utgangen av 2020 (prognose) utgjør 15 603 000 kroner. 
 
«Innskutt kapital» er innbetalt fra aksjonærene og ikke skapt gjennom løpende drift i selskapet. 
Regnskapet 2019 viser at 6 470 000 kroner av selskapets bokførte egenkapital er innskutt fra eierne, 
hvorav 6 000 000 koner var innskudd ved en rettet emisjon mot Karmøy kommune. Kommunen 
overførte et barnehagebygg som er oppført på den tomt hvor barnehagedriften skjer fra i dag. 
Eiendommen ble verdivurdert til kr 6 000 000 i 2006, og ble overført til selskapet mot at kommunen 
fikk tildelt 175 aksjer i selskapet. Av innskuddet ble 175 000 kroner bokført som økt aksjekapital og 5 
825 000 kroner ble bokført som overkurs. Denne del av egenkapitalen kommer med sikkerhet ikke 
fra attføringsvirksomhet finansiert med bistand fra NAV, men blant annet fra kommunale tilskudd til 
barnehagedrift. Verken innskuddet i form av barnehagebygget på 6 000 000 kroner, eller de øvrige 
innskutte verdiene på 470 000 kroner. 
 
«Opptjent kapital er resultatet av selskapets løpende drift – summen av akkumulert overskudd og 
underskudd igjennom årenes løp, innenfor alle virksomhetsområdene i selskapet. Det er foretatt en 
oppsummering av avdelingsregnskapene helt tilbake fra 2006 og fram til 2020 (prognose), som viser 
at barnehagedriften alene har generert totalt 9 390 000 kroner. Dette er balanseført i dagens Aski AS 
under «annen egenkapital», og utgjør 60,2 prosent av selskapets samlede egenkapital. 
 
Øvrige virksomheter i dagens Aski AS, inklusive attføringsvirksomheten, har gitt et negativt 
økonomisk bidrag til dagens bokførte verdier. Dette forutsetter at det ikke er knyttet merverdier 
utover de bokførte verdiene.  
 
Takst av eiendommen på Bygnes som i dag benyttes av attføringsvirksomheten, viser en verdi på 18 
millioner kroner, hvorav 10,5 millioner er knyttet til bygningen og 7,5 million til tomten. Dette 
tilsvarer omtrent den bokførte verdien av bygningsmassen som er oppført i balansen til Aski AS. Det 
kan derfor ikke dokumenteres noen merverdi for bygningsmassen. Merverdien er knyttet til selve 
tomten som kommunen i sin tid overførte til selskapet vederlagsfritt i 1982. Det kan derfor ikke 
hevdes at det er tomteverdien er skapt gjennom attføringsvirksomheten med støtte fra NAV. 
 
Styret i Aski AS har vurdert kapitalbehovet i attføringsvirksomheten (det nye datterselskapet Aski 
Arbeid & Inkludering AS), til å være 1 000 000 kroner. Styret erkjenner at det ikke er mulig å  
fastsette et eksakt beløp på det «overskuddet» som er opparbeidet i selskapet via tilskudd fra NAV, 
men vurderer med rimelig sikkerhet at «overskuddet» ikke kan overgå 1 000 000 kroner, og er  
derfor  
trygt innenfor Tiltaksforskriftens bestemmelser § 13-6, annet ledd bokstav b). Styret legger til grunn 
at verdien på kr 1 000 000 er den maksimale overskuddsverdi som er opparbeidet i AFT-
virksomheten, og som skal forbli i det selskap som fremover skal videreføre AFT-virksomheten. 
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Vurdering 
Administrasjonen har hatt god dialog med både styreledere og daglige ledere i alle de tre 
virksomhetene Solstein AS, Aski AS, og Haugaland Industri AS, samt Deliotte som bistår alle tre 
selskapene. I tillegg har kommunen fått bistand fra KS-advokatene. 
 
Løsningen med å opprette et nytt holdning-selskap for å etablere nye konsernstrukturer for 
respektive Solstein AS, Aski AS og Haugaland Industri AS, med tilhørende underliggende 
datterselskaper, er hensiktsmessig. 
 
En omforent løsning med NAV-Rogaland om fordeling av verdiene mellom de underliggende 
selskapene ser det derimot mer krevende å finne ut av. 
 
Solstein AS har i mange år drevet en forsvarlig og økonomisk bærekraftig virksomhet med varig 
tilrettelagt arbeid i skjermet virksomhet. Karmøy kommune har de siste årene årlig bidratt med  
rundt 3,5 millioner kroner i tilskudd, og tilskuddet fra NAV har utgjort rundt 11 millioner. Fordelingen 
har vært rimelig stabil 25/75-prosent over mange år. I tillegg har kommunen stilt kommunale 
garantier tilgjengelig for selskapet, slik at selskapet har oppnådd fordelaktig finansiering. Det er 
åpenbart at de verdiene i selskapet som gjennom tid, ikke alene er opparbeidet gjennom tilskudd fra 
NAV, slik NAV legger til grunn. Hvor mye av de 50 millionene som NAV krever blir fordelt til «VTA-
virksomheten» er opparbeidet gjennom tilskudd fra Karmøy kommune er enda ikke kartlagt, anslåes 
foreløpig opp til 12-15 millioner kroner. Vedlagt notat fra Deloitte, datert 08.03.2021, viser foreslått 
verdifordeling. Fordelingen hensyntar ikke verdien av de årlige tilskuddene fra Karmøy kommune. 
 
Aski AS har over mange år drevet virksomhet finansiert av NAV, i kombinasjon med  
selvfinansierende virksomhet som har stått på egne ben. Dette har gitt visse synergier og fleksibilitet 
rundt attføringsvirksomheten. Det er i dag ikke lenger mulig å rekonstruere eksakt hvilke av dagens 
verdier som er opptjent av attføringsvirksomheten gjennom tilskudd fra NAV, og hvilke verdier som 
er opptjent gjennom de øvrige virksomhetsområdene. Likevel estimatene virker sannsynlige og 
bygger på rimelige forutsetninger. 
 
For Aski AS gir vedlagt notat fra Deloitte til NAV-Rogaland, datert 26.11.2020, utfyllende beskrivelse 
av vurderinger og løsninger for å imøtekomme NAV’s krav for at selskapet skal komme samsvar med 
Tiltaksforskriftens bestemmelser. Signalene fra NAV er at fordelingen ikke godkjennes, og krever at 
også eiendomsverdiene som ble skutt i av Karmøy kommune i 1982, også skal overføres til «AFT-
virksomheten». Eiendomsverdiene er taksert til 18 millioner kroner, og er helt åpenbart ikke  
opptjent av attføringsvirksomheten gjennom tilskudd fra NAV. 
 
Haugaland Industri AS driver prinsipielt samme virksomhet som Aski AS, men har satset på andre 
virksomhetsområder for praksisplasser. På samme måte som for Aski AS, har det også i dette 
selskapet gitt visse synergier og fleksibilitet rundt attføringsvirksomheten. Også i Haugaland Industri 
AS er det krevende å rekonstruere eksakt hvilke av dagens verdier som er opptjent av 
attføringsvirksomheten gjennom tilskudd fra NAV, og hvilke verdier som er opptjent gjennom de 
øvrige virksomhetsområdene. Det som likevel er helt åpenbart er at eiendommen Industrigata 12, 
som er et tinginnskudd fra Haugesund kommune, er ikke opparbeidet gjennom tilskudd fra NAV. 
Dagens verdi av eiendommen er 11 millioner kroner. Karmøy kommune har ikke skutt inn  
tilsvarende betydelige beløp i selskapet, men er solidarisk i samme situasjon som aksjonær i 
selskapet. 
 
NAV-Rogaland krever at alle verdier, uavhengig av hvordan verdiene er opparbeidet gjennom årene 
og fram til nå, skal tilhøre eller alternativt godtgjøres de selskapene som skal videreføre 
arbeidsmarkedstiltakene i framtiden. NAV-Rogaland støtter seg blant annet på hjemmel § 13-6 i 
Tiltaksforskriften, og etter kommunens vurdering en feilaktig tolkning av bestemmelsene. 
 
Status er pr i dag er at Solstein AS er i prosess med NAV-Rogaland om å fornye sin godkjenning som 
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«VTA-virksomhet». Dagens godkjenning utgår 22.06.2021. For Aski AS er det ikke kommet til enighet 
med NAV-Rogaland om fordelingen av verdier mellom selskapene i ny konsernstruktur. Selskapet  
har fått ny frist til 12.05.2021. For Aski AS er det derfor en reell risiko for å miste godkjenning for å 
drive «AFT-virksomhet» videre. Haugaland Industri AS har nylig fått godkjent sin søknad om å drive 
«AFT-virksomhet» videre, basert på en verdifordeling hvor tinginnskuddet fra Haugesund kommune 
ikke er hensyntatt. 
 
Karmøy kommune og Haugesund kommune avholdt et møte 19. april 2021 med NAV-Rogaland, for å 
få avklart om det er andre momenter som er viktig å få opplyst i den kommunale saksbehandlingen 
for kommunestyret før generalforsamlingene i selskapene. NAV-Rogaland holder fast på sin tolkning 
av «Tiltaksforskriften». NAV-Rogaland har ikke tenkt gjennom ulike scenarioer, og forholder seg kun 
til gjeldende forskrift. NAV tar ikke stilling til eventuelle framtidige endringer i forskriften, slik som 
kommunene og aksjonærene i selskapene må gjøre for å sikre sine verdier og interesser. Det ble 
heller ikke klart om hva NAV-Rogaland mener om rettigheter til verdiene i «tiltaksvirksomhetene» 
hvis selskapene mister sin godkjenning og selskapene må opphøre. Selskapene har i mange år drevet 
en forsvarlig og økonomisk bærekraftig virksomhet med varig tilrettelagt arbeid i skjermet 
virksomhet. Karmøy kommune har de siste årene årlig bidratt med rundt 3,5 millioner kroner i 
tilskudd, og tilskuddet fra NAV har utgjort rundt 11 millioner. Fordelingen har vært rimelig stabil 
25/75-prosent over mange år. I tillegg har kommunen stilt kommunale garantier tilgjengelig for 
selskapet, slik at selskapet har oppnådd fordelaktig finansiering. Det er åpenbart at de verdiene i 
selskapet som gjennom tid, ikke alene er opparbeidet gjennom tilskudd fra NAV, slik NAV legger til 
grunn. Hvor mye av de 50 millionene som NAV krever blir fordelt til «VTA-virksomheten» er 
opparbeidet gjennom tilskudd fra Karmøy kommune er enda ikke kartlagt, anslåes foreløpig opp til 
12-15 millioner kroner. Vedlagt notat fra Deloitte, datert 08.03.2021, viser foreslått verdifordeling. 
Fordelingen hensyntar ikke verdien av de årlige tilskuddene fra Karmøy kommune. 
 
Aski AS har over mange år drevet virksomhet finansiert av NAV, i kombinasjon med  
selvfinansierende virksomhet som har stått på egne ben. Dette har gitt visse synergier og fleksibilitet 
rundt attføringsvirksomheten. Det er i dag ikke lenger mulig å rekonstruere eksakt hvilke av dagens 
verdier som er opptjent av attføringsvirksomheten gjennom tilskudd fra NAV, og hvilke verdier som 
er opptjent gjennom de øvrige virksomhetsområdene. Likevel estimatene virker sannsynlige og 
bygger på rimelige forutsetninger. 
 
For Aski AS gir vedlagt notat fra Deloitte til NAV-Rogaland, datert 26.11.2020, utfyllende beskrivelse 
av vurderinger og løsninger for å imøtekomme NAV’s krav for at selskapet skal komme samsvar med 
Tiltaksforskriftens bestemmelser. Signalene fra NAV er at fordelingen ikke godkjennes, og krever at 
også eiendomsverdiene som ble skutt i av Karmøy kommune i 1982, også skal overføres til «AFT-
virksomheten». Eiendomsverdiene er taksert til 18 millioner kroner, og er helt åpenbart ikke  
opptjent av attføringsvirksomheten gjennom tilskudd fra NAV. 
 
Haugaland Industri AS driver prinsipielt samme virksomhet som Aski AS, men har satset på andre 
virksomhetsområder for praksisplasser. På samme måte som for Aski AS, har det også i dette 
selskapet gitt visse synergier og fleksibilitet rundt attføringsvirksomheten. Også i Haugaland Industri 
AS er det krevende å rekonstruere eksakt hvilke av dagens verdier som er opptjent av 
attføringsvirksomheten gjennom tilskudd fra NAV, og hvilke verdier som er opptjent gjennom de 
øvrige virksomhetsområdene. Det som likevel er helt åpenbart er at eiendommen Industrigata 12, 
som er et tinginnskudd fra Haugesund kommune, er ikke opparbeidet gjennom tilskudd fra NAV. 
Dagens verdi av eiendommen er 11 millioner kroner. Karmøy kommune har ikke skutt inn  
tilsvarende betydelige beløp i selskapet, men er solidarisk i samme situasjon som aksjonær i 
selskapet. 
 
NAV-Rogaland krever at alle verdier, uavhengig av hvordan verdiene er opparbeidet gjennom årene 
og fram til nå, skal tilhøre eller alternativt godtgjøres de selskapene som skal videreføre 
arbeidsmarkedstiltakene i framtiden. NAV-Rogaland støtter seg blant annet på hjemmel § 13-6 i 
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Tiltaksforskriften, og etter kommunens vurdering en feilaktig tolkning av bestemmelsene. 
 
Status er pr i dag er at Solstein AS er i prosess med NAV-Rogaland om å fornye sin godkjenning som 
«VTA-virksomhet». Dagens godkjenning utgår 22.06.2021. For Aski AS er det ikke kommet til enighet 
med NAV-Rogaland om fordelingen av verdier mellom selskapene i ny konsernstruktur. Selskapet  
har fått ny frist til 12.05.2021. For Aski AS er det derfor en reell risiko for å miste godkjenning for å 
drive «AFT-virksomhet» videre. Haugaland Industri AS har nylig fått godkjent sin søknad om å drive 
«AFT-virksomhet» videre, basert på en verdifordeling hvor tinginnskuddet fra Haugesund kommune 
ikke er hensyntatt. 
 
Karmøy kommune og Haugesund kommune avholdt et møte 19. april 2021 med NAV-Rogaland, for å 
få avklart om det er andre momenter som er viktig å få opplyst i den kommunale saksbehandlingen 
for kommunestyret før generalforsamlingene i selskapene. NAV-Rogaland holder fast på sin tolkning 
av «Tiltaksforskriften». NAV-Rogaland har ikke tenkt gjennom ulike scenarioer, og forholder seg kun 
til gjeldende forskrift. NAV tar ikke stilling til eventuelle framtidige endringer i forskriften, slik som 
kommunene og aksjonærene i selskapene må gjøre for å sikre sine verdier og interesser. Det ble 
heller ikke klart om hva NAV-Rogaland mener om rettigheter til verdiene i «tiltaksvirksomhetene» 
hvis selskapene mister sin godkjenning og selskapene må opphøre. 
 
Rådmannen sin konklusjon 
Rådmannen anbefaler kommunestyret å støtte foreslått opprettelse av nye konsernstrukturer med 
nye holding-selskaper i de respektive selskapene, Solstein AS, Aski AS og Haugaland Industri AS, slik 
strukturene er skissert vedlagte notater fra Deloitte. Etter rådmannens vurdering er foreslåtte 
konsernstrukturer i samsvar med de krav som stilles i «Tiltaksforskriften». 
 
Fordelingen av verdier mellom underliggende datterskaper, slik som er skissert i vedlagte notater fra 
Deloitte, vurderes derimot ikke å være i samsvar med en logisk forståelse av «Tiltaksforskriften» når 
det gjelder Solstein AS og Haugaland Industri AS. Vedrørende Aski AS vurderes fordelingen å være 
mer riktig og kan aksepteres. 
 
For Solstein AS vurderes fordelingen til «VTA-virksomheten» å være 12-15 millioner for høyt, fordi 
verdifordelingen ikke har tatt hensyn til kommunens tilskudd på 25 prosent gjennom mange år. Den 
faktiske verdien opparbeidet gjennom kommunens tilskudd bør kartlegges. Det er høyst aktuelt for 
kommunens representant å stemme mot denne verdifordelingen i selskapets generalforsamling. 
Rådmannen vil undersøke de juridiske og økonomiske konsekvensene nærmer og vurdere 
alternativer før saken behandles i selskapets generalforsamling. 
 
For Aski As er fordelingen kommunens tinginnskudd på 18 millioner kroner i form av eiendom tatt 
hensyn til, og er ikke fordelt til «AFT-virksomheten». Det gjenstår om NAV-Rogaland godkjenner 
denne verdifordelingen. Signalene fra NAV er negative. 
 
For Haugland Industri AS er vurderes fordelingen til å være 11 millioner kroner for høyt, fordi 
tinginnskudd fra Haugesund kommune i form av eiendom, er blitt overført til «AFT-virksomheten». 
Rådmannen er opplyst om av NAV-Rogaland har godkjent søknaden fra selskapet. Rådmannen er  
ikke kjent med om Haugesund kommune har tatt standpunkt i saken, men det er naturlig at 
kommunens representant i selskapets generalforsamling stemmer solidarisk i samsvar med 
Haugesund kommune som eier 43,78 prosent av selskapet. Karmøy kommunes eierandel er kun 8,29 
prosent. 
 
Kommunen har søkt juridisk bistand fra KS-advokatene, som støtter selskapenes og Deloitte sin 
vurdering og forståelse av Tiltaksforskriftens bestemmelser. Selskapene er likevel under sterkt press 
for å imøtekomme NAV-Rogalands krav til verdifordeling til fordel for «tiltaksvirksomheten». 
Selskapenes styrer har en krevende avveiing i forhold til å ivare ta inntektsgrunnlaget gjennom 
godkjenning fra NAV, selskapets ansatte, kreditorer, aksjonærer og andre interessenter. Kommunen 
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som aksjonær kan ikke gå inn forhandlingene mellom selskapene og NAV-Rogaland. Det vil være å 
blande seg inn i selskapenes forvaltning. Kommunen må forholde seg til roller og ansvar som er 
definert i aksjeloven, men begrense sin involvering til eierspørsmål og eierinteresser. Kommunen har 
likevel en særlig posisjon med et samfunnsoppdrag og ansvar for å tilrettelegge for at kommunens 
innbyggere med særlig behov for å beholde eller skaffe seg arbeid, uavhengig av hvilken «NAV-
reform» eller andre statlige ordninger som gjelder for «tiltaksområdet». Derfor er det avgjørende å 
beholde mest mulig eierstyring over de anleggsmidler som er viktige for formålet.  
 
Rådmannen ønsker å bistå selskapene i størst mulig grad for å finne en omforent løsning med NAV-
Rogaland, som samtidig ivaretar kommunens interesser og handlingsrom som aksjonær framover. 
Saken er i utvikling og det kan utvikle seg i ulike scenarioer og rådmannen ser behov for å utrede 
selskapsrettslige og økonomiske spørsmål, og konsekvenser for selskapene og kommunens  
interesser ved ulike scenarioer. 
 
Det som er særlig viktig for kommunen å få klargjort er hvem har styringsrett over verdiene i 
«tiltaksvirksomhetene» hvis selskapene skulle miste inntekter og godkjenning fra NAV, og i ytterste 
konsekvens melde oppbud. Selskapsretten er klar på dette området, men NAV’s tolkning av 
«Tiltaksforskriften» kan forståes slik at aksjonærene har fått rettighetene sine sterkt begrenset. 
samsvarer. I møtet med NAV-Rogaland var det ingen tanker om et slikt scenario. For Karmøy 
kommune som aksjonær i selskapene, skaper «verdifordelingen» i de nye konsernstrukturene 
usikkerhet om verdier for opp mot 30 millioner kroner. 
 
Formelt må verdifordelingen godkjennes av generalforsamlingen i selskapene etter aksjelovens 
bestemmelser. Kommunens representant i selskapets generalforsamling kan da stemme mot en 
verdifordeling som går i kommunens disfavør. Faller forslaget må NAV vurdere godkjenningen til det 
nye «tiltaksselskapet» på nytt.  
 
Kommunen kan også alternativt arbeide for å opprette nye frittstående «tiltaksselskap» som søker 
godkjenning hos NAV. Da unngås konflikt med NAV’s tolkning av tiltaksforskriften og fordeling av 
verdier i eksisterende selskap. En naturlig konsekvens av dette er virksomhetsoverdragelse fra 
eksisterende selskap, for å sikre kontinuitet i arbeidsplassene. 
 
Et tredje scenario er en rettslig prøving av NAV’s tolkning tiltaksforskriften. Rådmannen vil løpende 
vurdere situasjonen, og gjøre nødvendig tiltak for å sikre kommunens interesser i både selskapet og 
tiltaksområdet. Rådmannen ønsker å klargjøre et best mulig beslutningsgrunnlag før de respektive 
generalforsamlingene finner sted. Tett dialog med selskapenes styrer vil være svært viktig  
framover. 
 
Når konsernstrukturer et etablert for alle de tre selskapene Solstein AS, Aski AS og Haugaland 
Industri AS, ønsker å rådmannen å vurdere nærmere synergier mellom selskapene og hvordan 
framtidig eierstruktur og sammensetning vil være best egnet til å forvalte kommunens interesser og 
verdier. Dette vil bli i en fase to. 
 
 
 

Vedlegg: 

08.03.21 Verdifordeling søknad NAV Solstein Deloitte 

24.02.21 Søknad NAV - Aski 

25.03.21  Korrigert søknad til NAV om godkjenning av omorganiseringsmodell 
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